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Kunnan hallintosäännön 151 §:n mukaan kunnanhallituksen on 
vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä kunnanvaltuustolle 
luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden aiheuttamista 
toimenpiteistä. Kunnanvaltuusto voi samalla todeta, mitkä aloitteista on 
käsitelty loppuun. 
 
Dnro 3705/73.733/2021 
Aloite 8.2.2021, Eläkeliiton Suomussalmen yhdistys, Siikarannan ja 
Haverisen välisen ulkoilureitin pitkospuiden kunnostaminen,  
”Siikarannan ja Haverisen välillä olevan ulkoilureitin pitkospuut ovat 
päässeet menemään huonoon kuntoon. Reitti kulkee hyvin kostean 
suoalueen läpi Siikarannasta Saukkokankaalle mennessä, ja pitkospuut 
ovat lahonneet ja osin painuneet suohon. Paikalle tarvittaisiin leveämpi 
ja kestävämpi porrastus, jotta kulkeminen olisi turvallista. 
Reittiä käytetään paljon ulkoiluun ja kuntoiluun.  
Esitämme Suomussalmen kunnalle, että se ryhtyisi tarvittaviin 
toimenpiteisiin epäkohdan kuntoon saattamiseksi. 
Suomussalmella 16.2.2021 ------------------, puheenjohtaja, Eläkeliiton 
Suomussalmen yhdistys” 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 9.3.2021 § 59 
Aloite lähetetään teknisten palvelujen valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta 20.1.2022 § 7 
Ulkoilureitin pitkospuut kunnostetaan ja uusitaan tarvittavilta osin 
suunnitellun mukaisesti. Pitkokset levennetään maasto-olosuhteet 
huomioiden.  
 
Dnro 3817/73.733/2021 
Aloite 28.4.2021 ------------, Suomussalmelle ulkokoripallokenttä 
”Toivoisin Suomussalmelle ulkokoripallokenttää. Sen ei tarvitse olla 
täysimittainen. Ehkä yksikin kori voisi riittää. 
Hyväksi paikaksi katsoisin jalkapallotekonurmen viereisen 
asfalttiosuuden huoltorakennuksen edessä. Siinä pidetään nykyisin 
autoja, vaikka kirjaston parkkipaikatkin ovat ihan lähellä. Loppuisi se 
autorallikin siitä kentän vierestä. Surullista sekin, että kirjaston 
parkkipaikalta ei jakseta kentälle kävellä. 
Uskoisin, että simppeli koriskenttä ei tulisi monta tuhatta euroa 
maksamaan. 
Koripallo sen sijaan liikuttaisi varmuudella sellaisiakin, jotka eivät 
muuten harrasta liikuntaa. Laji on helppo osata edes auttavasti”. 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 12.5.2021 § 107 
Aloite lähetetään teknisten palvelujen valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta 20.1.2022 § 6 
Kirkkopuiston pysäköintialueelle ei tehdä ulkokoripallokenttää.  
 
Dnro 3837/66.663/2021 
Aloite 17.5.2021 -----------, Kuntosaliin pääsy ilmaiseksi eläkeläisille 
 
”Suomussalmella väestö on iäkästä ja ikääntyy koko ajan. Ilman 
ennaltaehkäiseviä toimenpiteitä sote-palveluiden tarve ja kustannukset 
kasvavat nopeasti. Tästä tulee ongelma koko Kainuussa.  



 
Kainuussa väestö on keskimääräistä sairaampaa useiden eri 
kansantautien osalta. Monia näistä sairauksista voitaisiin liikunnan 
lisäämisen, terveellisen ravitsemuksen noudattamisen sekä tupakoinnin 
ja alkoholin käytön vähentämisen avulla ennaltaehkäistä. Tällä tavoin 
säästyisi runsaasti rahoitusta, kun terveempi väestö ei tarvitsisi niin 
runsaasti kalliita terveys- ja sosiaalipalveluita.  
 
Lihaskunnon merkitys korostuu vanhemmiten. Heikko lihaskunto altistaa 
tuki- ja liikuntaelinsairauksille, kaatumisille ja muille onnettomuuksille. 
Monet iäkkäät menettävät toimintakykynsä ja vaativat tämän vuoksi 
päivittäistä hoitoa koteihinsa tai heidät on siirrettävä pois kotoa 
palveluasuntoihin ja hoitokoteihin.  
 
Edellä olevan vuoksi esitän, että Suomussalmen kunta myöntäisi 
kaikille eläkkeellä oleville ilmaisen pääsyn kuntosalille. Jos tämä 
mahdollistuisi, eläkeläisten järjestöt voisivat koota ryhmiä, jotka salin 
rauhallisimpina käyttöaikoina kokoontuisivat parantamaan 
lihaskuntoaan. Tällä tavoin innostettaisiin monia sellaisia henkilöitä 
vahvistamaan lihaskuntoaan, jotka eivät aiemmin ole käyneet 
maksullisilla kuntosaleilla.  
 
Eläkeläisten terveyden edistämiseen kannattaa panostaa. Monissa 
kunnissa kuntosalit ovat jo ilmaisia eläkkeellä oleville. Suomussalmi 
voisi olla yksi tällainen kunta, joka pitää väestönsä terveydestä huolta. 
 
Vastuuhenkilö: -----------, Suomussalmi” 

Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 25.5.2021 Ilmoitusasiat § 119 
Aloite lähetetään sivistyspalvelujen valmisteltavaksi. 
Sivistyslautakunta 26.5.2021 Ilmoitusasiat § 65. Aloitteen käsittely 
kesken. 

Dnro 3866/73.733/2021  
Aloite 8.6.2021 -------------, Skeittiparkki ja/tai pump track 
Suomussalmelle  
”Scoottaus ja skeittaus ovat nykyään todella suosittuja lasten/nuorten 
harrastusmuotoja mutta niiden harrastaminen vaatii puitteet eli 
skeittiparkin missä harrastaa turvallisesti poissa liikenteen seasta ja 
parkkipaikoilta. Tällainen puuttuu Suomussalmelta. Esimerkiksi 
Kajaanissa on moderni 2017 rakennettu skeittiparkki ja vaikuttaa erittäin 
suositulta nuorison parissa. 

Toinen suosittu liikuntamuoto nuorten parissa on bmx- ja 
maastopyöräily jota varten näkee paljon rakennettuja pump track-ratoja. 
Tällainen rata ei vaadi suuria rakenteita mutta vaikuttavat olevan todella 
suosittuja nuorten piirissä.  

Suomussalmella on erinomaiset puitteet harrastaa perinteistä 
liikuntamuotoja mutta tällaiset modernit "puistot" voisivat aktivoida 
liikkumaan myös niitä lapsia/nuoria joita perinteiset lajit eivät niin 
kiinnosta. Paikka tällaiselle"nuorisoparkille", mistä löytyisi nämä yllä 
mainitut puitteet, voisi olla esimerkiksi Kirkkopuiston ja kunnantalon 
välisellä puistoalueella tai jossain muualla kuntakeskuksen taajaman 
lähettyvillä.” 

Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 22.6.2021 Ilmoitusasia § 139 
Aloite lähetetään teknisten palvelujen valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta 20.1.2022 § 8.  



Nyt ei aloiteta erillisen skeitti tai pump track -alueen suunnittelua, koska 
on todennäköistä, että sellainen rakentuu Ruukinkankaan uuden koulun 
yhteyteen.  
 
Dnro 3910/66.665/2021  
Aloite 13.8.2021 ----------------------------------------------, Kuntoportaat 
Akonvaaraan 
”Viime aikoina olemme huomanneet miten pandemiat yms rajoittavat 
huomattavasti kuntosalien, liikuntasalin ym sisätilojen kuntoilukäyttöä. 
Em liittyen teemme aloitteen S-salmen kunnalle kuntoportaiden 
rakentamiseksi Akonvaaraan. Tulevat kuntoportaat olisivat tarpeeksi 
pitkät (260 m) joten ne palvelevat kaikkien lajiryhmien harjoittelua kuten 
myös kuntoilijoita erinomaisesti. Alueella on jo tällä hetkellä kovassa 
käytössä oleva pururata ja talvisin hiihtoladut. Allekirjoittaneet voisivat 
osallistua hankkeeseen talkoilemalla esim raivaamalla portaiden alan 
maastoon. Liitteenä karttaote jossa portaiden sijoittuminen maastoon. 
Rainer Horsma, Hannu Kymäläinen, Timo Kinnunen.” 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 19.10.2021 Ilmoitusasia § 251 
Aloite lähetetään teknisten palvelujen valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta 20.1.2022 § 9 
Akonvaaraan ei rakenneta uusia kuntoportaita.  
 
Dnro 3918/66.669/2021 
Aloite sivistyslautakunnalle 10.8.2021 Eläkeliitto Suomussalmen  
yhdistys, Liikuntatilojen päiväajan käytöstä senioriliikuntaan 
”Eläkeliiton Suomussalmen yhdistys esittää huolensa senioriryhmien 
pääsystä liikuntatiloihin koulupäivän aikana. Opintokauden 2020-2021 
aikana on ollut ongelmia päiväaikaan toteutettavien liikuntaryhmien 
tilojen saannissa Ämmänsaaren keskustassa. Jaloniemitalossa on suuri 
sali, joka on tällä hetkellä kokonaisuudessaan perusopetuksen käytössä. 
Olisi tilan tehokasta käyttöä, jos perusopetukselta jääneitä tyhjiä vuoroja 
voitaisiin hyödyntää senioreiden liikuntaryhmille. 
 
Ensiarvoisen tärkeää on huomioida senioriliikkujien liikuntatilojen 
käyttötarve päiväaikaan, jolloin seniorit ovat myös fyysisesti 
aktiivisimmillaan. Nyt on väläytetty myös rakenteilla olevan koulun 
liikuntatilan käyttöä senioreiden liikuntaryhmiin vasta klo 15 jälkeen. 
Tämä ei palvele senioreiden liikuntaharrastamista, jos vapaita vuoroja 
jää käyttämättä. 
 
Suomussalmen kuntastrategiassa 2017-2025 korostetaan mm. 
senioreiden yhdenvertaisuutta muihin kuntamme ikäryhmiin, 
laadukkaitten hyvinvointipalveluiden järjestämistä ja kuntalaisten 
toimintakyvyn ylläpitämistä sekä asukkaiden hyvinvoinnista 
huolehtimista yhteistyössäkunnassa toimivien yhdistysten ja järjestöjen 
kanssa. 
 
Päiväaikaan Kianta-Opiston liikuntaryhmien käyttäjät ovat pääasiassa 
eläkeläisiä. Tulevalla kaudella 2021-2022 Kianta-Opisto on kiitettävästi 
huomioinut seniorit liikuntaryhmien tarjoamisessa. On tärkeää, että 
liikuntatilojen käyttö suunnitellaan siten, että koululiikunnasta 
vapaana olevat ajat voitaisiin tehokkaasti hyödyntää 
senioriryhmien käyttöön. 
 
Pitkällä tähtäimellä on erityisen tärkeää, että seniori-ikäiset 
kannustetaan liikkumaan mahdollisimman paljon, jolloin vanhusväestö 
pysyy hyväkuntoisena ja tällöin säästetään sairastavuuskuluissa. Tämä 
tarkoittaa myös, että erityisesti päiväryhmien toteutukseen liikuntaan 
sopivia tiloja on käytettävissä. 
 



Eläkeliiton Suomussalmen yhdistys 
------------------, puheenjohtaja 
--------------, liikuntavastaava 
-----------, liikuntavastaava 
 
Jakelu Suomussalmen kuntaan: kunnanjohtaja, sivistysjohtaja, 
liikuntasihteeri, Kianta-Opiston rehtori, sivistyslautakunnan pj .” 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 19.10.2021 Ilmoitusasia § 251.Aloite lähetetään 
sivistyspalvelujen valmisteltavaksi. Aloitteen käsittely kesken. 
 
Dnro 3974/66.663/2021 
Aloite 8.10.2021 Eläkeliitto Suomussalmen yhdistys, Eläkeläisten 
kuntosalimaksuihin 30 prosentin alennusta 
”Suomussalmella väestö on iäkästä ja ikääntyy koko ajan. Ilman 
ennaltaehkäiseviä toimenpiteitä sote- ym. palveluiden tarve ja 
kustannukset kasvavat nopeasti. Tästä tulee ongelma kunnan 
taloudessa. 
 
Kainuussa väestö on keskimääräistä sairaampaa useiden eri 
kansantautien osalta. Monia näistä sairauksista voitaisiin liikunnan 
lisäämisen, terveellisen ravitsemuksen noudattamisen sekä tupakoinnin 
ja alkoholin käytön vähentämisen avulla ennaltaehkäistä. Tällä tavoin 
säästyisi kunnalta rahoitusta, kun terveempi väestö ei tarvitsisi niin 
runsaasti kalliita terveys- ja sosiaalipalveluita. 
 
Lihaskunnon merkitys korostuu vanhemmiten. Heikko lihaskuntoa 
altistaa tuki- ja liikuntaelinsairauksille, kaatumisille ja muille 
onnettomuuksille. Monet iäkkäät menettävät toimintakykynsä ja vaativat 
tämän vuoksi päivittäistä hoitoa koteihinsa tai heidät on siirrettävä pois 
kotoa palveluasuntoihin ja hoito koteihin. 
 
Edellä olevan vuoksi Eläkeliiton Suomussalmen yhdistys esittää, että 
Suomussalmen kunta alentaa eläkeläisten kuntosalimaksun 
samalla 30 prosentin alennuksella kuin eläkeläisten uimahallin 
pääsymaksu. Työikäisen väestön 4,50 euron sijasta hinta olisi siten 
3,15 euroa. Vastaavaa alennusta eläkeläisille esitetään myös 
sarjalippujen hintoihin. 
 
Jos tämä mahdollistuisi, eläkeläisten järjestöt voisivat koota ryhmiä, 
jotka salin rauhallisimpina käyttöaikoina kokoontuisivat parantamaan 
lihaskuntoaan. Tällä tavoin innostettaisiin monia sellaisia henkilöitä 
vahvistamaan lihaskuntoaan, jotka eivät aiemmin ole käyneet 
kuntosalilla tai pitävät työikäisten maksua liian korkeana. Eläkeläisten 
terveyden edistämisen kannattaa panostaa. 
 
Eläkeliiton Suomussalmen yhdistys 
------------------, puheenjohtaja 
--------------, liikuntavastaava 
-----------, liikuntavastaava 
------------------------------------------------------------------------------------------------
--------------------- 

 
Jakelu Suomussalmen kuntaan: kunnanhallitus, kunnanjohtaja, 
sivistysjohtaja, liikuntasihteeri” 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 19.10.2021 Ilmoitusasia § 251. Aloite lähetetään 
sivistyspalvelujen valmisteltavaksi. Aloitteen käsittely kesken. 
 
Dnro 3993/14.145/2021  
Aloite 5.11.2021, Työllisyyden hoito kunnassamme 



”Työllisyyden hoito kunnassamme. Mikä on kunnan suunta työllisyyden 
hoidossa? Ehdottaisin, että perustettaisiin työllisyyden hoitamiseen paja/ 
yritys joka hoitaisi vaikeasti työllistyvien ihmisten työllistämistä. Esim. 
Palveluja voisi tarjota yrityksille sellaisiin tehtäviin, jotka yrittäjälle olisi 
kannattavaa teettää muilla. Yrittäjän harteille ei kasaantuisi muuta 
vaivaa kuin työn hinta. Ja näin voisimme saada työvoimaa yrityksiin 
ilman yrittäjälle koituvaa riskiä. Pienet siistimis ja korjaustyöt voisi olla 
kyseessä. Tietty kysynnän mukaan. Rakenteet on jo olemassa. Ne 
pitäisi vain valjastaa käyttöön.” 
 
Aloitteen käsittely 

 Kunnanhallitus 16.11.2021 Ilmoitusasia § 277. Aloite lähetetään 
elinvoimapalvelujen valmisteltavaksi. 

 
Kunnanhallitus 14.12.2021 § 307 
Kunnanhallitus päättää pitäytyä nykyisessä työpajatoimintamallissa. 
Aloite kirjataan loppuun käsitellyksi. 
 
Dnro 4000/73.733/2021 
Aloite 8.11.2021 ----------, Sakaranjärvelle parempi kunnossa pito 
” Hei! Haluaisin Sakaranjärvelle paremman kunnossa pidon.  
Sakaranjärven kunnossa pito olisi hyvä, koska siellä käy kesäisin aika 
paljon uimareita. Järvenrannan lähellä on levike missä on kesäisin 
melkeen joka päivä monia autoja yötä. Sakaranjärvellä voi myös 
kalastaa joten siellä käy kalastajia talvella sekä kesällä.  
Suurin syy miksi haluaisin paremman kunnossapidon Sakaranjärvelle, 
koska rannalla on usein roskia esim papereita. Myös rannalla on 
pukukoppi ja rikkinäinen laituri, rikkinäisen laiturin voisi purkaa, koska 
siinä on nauloja jotka voivat satuttaa eläimiä sekä ihmisiä. Ja vanhan 
laiturin tilalle voisi tehdä uuden laiturin, uutta laituria voisi tarvita ainakin 
lapset  
Toivoisin että pitäisitte Sakaranjärveä paremmassa kunnossa!  
Ystävällisin terveisin ----------, Ruukinkankaan koulu  
6A.” 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 16.11.2021 Ilmoitusasia § 277. Aloite lähetetään tekniset 
palveluun valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta 20.1.2022 § 11 
Sakaranjärvelle ei kunnan toimesta rakenneta uutta laituria. Olemassa 
oleva huonokuntoinen laituri ja pukukoppi puretaan kunnan toimesta, 
koska kyseessä on todennäköisesti joku yhteishanke tms.  
 
Dnro 4005/73.733/2021 
Aloite, Suomussalmen nuorisovaltuusto 15.11.2021, Uimarantojen 
tilasta sekä hyppylaiturin tai -lautan rakentamisesta 
”Suomussalmen nuorisovaltuusto vaatii, että Suomussalmen kunta 
aloittaa selvityksen kunnan ylläpitämien uimarantojen tilasta sekä 
rakentaa hyppylaiturin tai -lautan kuntalaisten käyttöön.  
 
Suomussalmen kunnan ylläpitämät uimarannat ovat huonossa kunnossa 
ja niissä on usein paljon roskia, esimeriksi lasinsiruja, joten käyttö on 
vaarallista. Matalat rannat eivät sovellu hyppimiseen. Tämän johdosta 
nuoret käyttävät kiellettyjä sekä hoitamattomia rantoja, laitureita ja 
laitteita hyppimiseen ja uimiseen, mikä voi aiheuttaa vakavia riskejä 
sekä onnettomuuksia.  
 
Nuoret ovat käyttäneet esimerkiksi Siikarannassa venäläistä keinua 
(eng. Russian Swing) sekä Kirkkoniemen laituria uimapaikkoina. Kunta 
on sulkenut jälkimmäisen, sillä se on huonossa kunnossa sekä 
vaarallinen, ja sen käyttö aiheuttaa meteliä lähialueen ihmisille.  
 



Kirkkoniemen laiturin laaja käyttö kertoo kysynnästä. Kunnan rakentama 
laituri olisi turvallisempi, sillä sitä ylläpidettäisiin ja huollettaisiin. Kunnan 
tehtäviin kuuluu asukkaiden hyvinvoinnista huolehtiminen, ja turvallisen 
laiturin rakentaminen ja ylläpitäminen edistäisi nuorten hyvinvointia ja 
turvallisuutta. Laituri tai lautta olisi mahdollista rakentaa esimerkiksi 
Jätkänpuiston alueelle, sillä silloin se olisi lähellä kaikkia kuntalaisia sekä 
turisteja. Laiturin tai lautan tulisi olla rakennettu riittävän syvään kohtaan, 
jotta hyppiminen olisi turvallista. Jätkänpuiston alue on laajasti käytetty 
kesäisin erilaisten harrastusmahdollisuuksien vuoksi, ja uimalaituri olisi 
oiva lisä näihin palveluihin.  
 
Suomussalmen nuorisovaltuusto 
  
Lisätietoja:  
-------------, -------------------------------------------  
------------------, ------------------------------------------------------------- 
 
Aloitteen käsittely 
Kunnanhallitus 30.11.2021 Ilmoitusasia § 298, Aloite lähetetään tekniset 
palveluun valmisteltavaksi. 
 
Tekninen lautakunta 20.1.2022 § 12 
Erillistä selvitystä uimarantojen tilasta ei lähdetään laatimaan. 
Uimarannat ovat yhtenä osa-alueena liikuntaolosuhteiden selvitystyössä. 
Uimarantojen kunnossapito kuuluu normaaliin kesäajan työohjelmaan. 
Uuden laiturin sijoittamispaikka tarkentuu vuoden 2022 aikana ja 
tekninen lautakunta esittää vuoden 2023 talousarvioon määrärahat sen 
rakentamiseksi.  

 
Kunnanjohtajan esitys  

Kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle aloitteet ja niissä tehdyt 
toimenpiteet tiedoksi. 

 
Päätös Esitys hyväksyttiin. 

 
________ 

 
Täytäntöönpano Valtuusto 14.3.2022 

 
________ 
 

 
61/00.02.11/2022 
 
KVALT § 9 
 
Päätös Esitys hyväksyttiin. 

 
_________ 

 
Täytäntöönpano Aloitteiden tekijät 

 
_________


